
Toimittaja Milla Turtonen: Nikotiinipussit nähdään myös usein terveellisempänä 
vaihtoehtona tupakkatuotteille. Mistä tämä mielikuva johtuu? 

Asiantuntija Saija Himanka: No tämä varmaan johtuu siitä, että kun me tiedetään, 
mitä tupakkakasvi sisältää ja miten se aiheuttaa syöpäriskiä ja muuta. Sitten kun näissä 
nikotiinipussissa ei ole tupakkakasvin osia niin ajatellaan että siitä poistuu kaikki se 
epäterveellinen. Mutta eihän se näin ole ja aika monessa nikotiinipussissa se nikotiini 
on uutettu tupakkakasvista. 

Toimittaja Milla Turtonen: Reilu vuosi sitten tehtiin muutos tupakkalakiin, joka vei värit 
ja logot tupakkapakkauksista, ja erilaiset haju- ja makuaineet savukkeissa kiellettiin jo 
vuosia sitten. Pitäisikö samojen kieltojen koskea nikotiinipusseja? 

Saija Himanka: Pitäisi koskea ehdottomasti ja nythän meille jää ne 6 makua jos nyt 
katsotaan uudistuvaa tupakkalakia. Varsinkin mentoli ja minttu ovat sellaisia makuja, 
jotka kiinnostavat nuoria, ja ne nopeuttavat sitä nikotiinin imeytymistä. Pitäisi siis 
kieltää ehdottomasti ja laittaa myös niihin rasioihin, että minkä näköisiä ne saa olla. 

 


